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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan vehetett részt a büntetését töltő Kocsis István 
az energiabiztonságot is érintő miniszteri szintű tanácskozásokon?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

A telex.hu portálon megjelent „A börtönre ítélt, büntetését töltő Kocsis Istvánt többször is elhívták a
kormányzati  atomtalálkozókra„ című cikk szerint  „Palkovics  László tavaly június 24-ére fontos
megbeszélést  hívott  össze  a  paksi  atomerőmű  épületébe.  A téma  az  ország  energiaellátásában
kulcsszerepet  játszó  Paks  I.  felújításának kérdése  volt,  vagyis  az,  hogy a  blokkokat  ne  kelljen
bezárni  a  2030-as  években.  Az  akkor  még  a  technológiai  és  ipari  miniszteri  posztot  betöltő
Palkovics a téma megvitatására körülbelül egy tucat befolyásos szakembert hívott  meg. Köztük
Paks I.  különböző vezetőit,  de  jelen  volt  például  a  nukleáris  engedélyezéseket  végző Országos
Atomenergia Hivatal képviselője is”:

„Rajtuk kívül a megbeszélésnek volt egy különleges résztvevője is, akinek jelenlétét meglepődve
fogadták többen is a helyszínen. A Direkt36 információi ugyanis szerint a találkozóra szállították a
korábban gazdasági  bűncselekmények  miatt  börtönre  ítélt,  jelenleg is  a  büntetését  töltő  Kocsis
Istvánt,  a  rendszerváltás  utáni  politikai  és  gazdasági  elit  egyik  meghatározó  figuráját,  aki  a
szocialista  kormányok  idején  több  állami  nagyvállalatot  vezetett,  köztük  Paks  I.-et  és  az
atomerőművet tulajdonló Magyar Villamos Műveket (MVM) is. Kocsis pályájában komoly törést
hozott  az,  amikor az MVM-nél történt gazdasági bűncselekmények miatt  több mint hétéves jogi
procedúra után 2019 végén ítélték jogerősen öt év szabadságvesztésre.

A tavaly  júniusi  megbeszélés  részleteit  ismerő  források  szerint  a  jelenlévők  közül  többen  sem
értettek, hogy az elvileg még mindig a büntetését töltő Kocsis hogyan bukkanhatott fel a miniszteri
szintű tanácskozáson. Az egyik  résztvevő, aki Kocsist  személyesen nem ismerte korábbról,  el  is
bizonytalanodott,  hogy valóban ő ül-e az asztalnál. A kétely azonban hamar eloszlott,  miután a
jelenlévők közül mindenki, így Kocsis is bemutatkozott.



„Még durvább volt, hogy hozzá is szólt a megbeszéléshez” – mondta egy, a beszélgetés részleteit
ismerő forrás,  aki  szerint  az  atomerőművet  korábban irányító  Kocsis  az  üzemidő-hosszabbítás
mellett érvelt.

„Nem  volt  rajta  rabruha  vagy  ilyesmi.  De  valóban  furcsa  volt”  –  mondta  ironikusan  Kocsis
jelenlétéről egy másik forrás.”

 

Kérdezem Önt:

Hogyan vehetett  részt a büntetését töltő Kocsis István az energiabiztonságot is érintő miniszteri
szintű tanácskozásokon?

 

Budapest, 2023. június 15.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció

2 


